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Betoog EPZ Voorstel aandeelhouderschap Delta NV

Allereerst mijn felicitaties richting Delta.

Dankzij een actieve lobby van een hoge pief in deze provincie presteren zij het
zomaar om de impasse in de verkoop van de ERH aandelen te doorbreken en
daar nog heel gunstig uit te komen.

De Duitse Bruinkolenboer RWE, die 950 miljoen klaar had staan voor een 50%
aandeelhouderschap in EPZ accepteert het zomaar dat Delta met 20 % van
die aandelen ervandoor gaat. De prijs die Delta daarvoor betaald valt onder de
vertrouwelijke stukken maar komt boven de 55 miljoen uit, anders had het
college ons niet eens om instemming hoeven vragen. De wonderen zijn de
wereld nog niet uit !

“Hoe komt het toch dat een dergelijke energiereus zomaar accepteert dat de
kersen hier van hun taart af worden gesnoept ?”
“Waarom accepteert zij deze deal überhaupt als zij oprecht gelooft dat ze de
50% procent via de rechter kan verkrijgen ?”
“Zouden garanties voor de volgende kerncentrale hier de doorslaggevende
factor in hebben gespeeld?”
“Waarom kondigt Delta eerst de stopzetting van hun zonnepanelen aan om
vervolgens bekend te maken dat zij 20% extra aandelen koopt in de huidige
kerncentrale?”

Zomaar enkele vragen waar de Zeeuwen mee leven, getuige de enorme
reacties op diverse media die over deze deal berichtten.

De SP fractie begrijpt deze vragen heel goed, de wolk van geheimhouding die
steeds vaker rond de besluiten van "ons" energiebedrijf zweemt doet de
informatievoorziening ook geen goed.

Laten we heel eerlijk zijn, de geheimhouding rondom deze stukken roepen
vraagtekens op bij de inwoners van zeeland.
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Is die geheimhouding terecht? Het bedrag wat Delta daadwerkelijk betaalt
voor de aandelen, het percentage waarvoor RWE straks meedoet in Borssele
2, hoe Delta de financiëring voor dit bedrag denkt te kunnen krijgen, wordt dit
de doodsteek voor Delta of hebben zij hun belang in de kip met gouden eieren
verstevigd?

Het zou Delta sieren om volledig open kaart te spelen. Zij zijn weliswaar een
bedrijf maar wel een bedrijf dat net als deze Provinciale Staten een stukje
volksverantwoording kent. Immers is Delta nog steeds voor de volle 100% in
publieke handen.

Wat met Essent en Nuon niet lukte, gaat Delta goed af. Een nutsvoorziening
voor iedereen. wat dat betreft is de SP zeer blij met het feit dat wij nog steeds
een eigen energiebedrijf hebben. Als laatste der mohicanen strijden wij, met
Delta, voor het publiek belang.

Mensen hebben recht op onderwijs, werk, woning, veiligheid, energie en zorg.
Deze eerste levensbehoeften dienen niet overgelaten te worden aan de grillen
van de markt en een cultuur van "daar gaan wij niet meer over". Het publiek
belang in deze sectoren dient dan ook ten alle tijden gewaarborgd te worden.

Gelukkig is ook de Tweede kamer in Den haag het met ons eens. Al in mei
2009 heeft de Tweede Kamer een motie aangenomen om "alles in het werk
stellen wat in haar macht ligt om ervoor te zorgen dat zowel het juridisch als
economisch eigendom van kerncentrale Borssele in overheidshanden zal
blijven".

Sommigen hier in de zaal zullen wellicht stellen dat Delta dit ook doet. Zij gaan
immers van een 50% aandeelhouderschap naar een 70% procent
aandeelhouderschap.

Statenleden, beste collega's, laat u niet bedonderen. Delta breidt weliswaar
haar zeggenschap fictief uit, feitelijk schikt zij in.
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In plaats van een 100% publiek aandeelhouderschap tussen ERH en Delta
schroeven wij terug naar een 70% publiek aandeelhouderschap.

Mijn fractie vindt dat een schoffering van de intentie van de motie.

Daarbuiten komt dit ook niet overeen met geluiden die Delta toendertijd van
zich liet horen.

In het blad Elsevier, overigens niet mijn favoriete rechtse hobby, liet Delta in
januari 2009 weten desnoods de hele kerncentrale over te willen nemen, om
zo het publiek belang te waarborgen. Dat lijkt ons de enig juiste weg, mijn
fractie houdt Delta dan ook graag aan deze gedane belofte.

Niet omdat wij het eens zijn met de koers van Delta, noch het streven naar
meer kernenergie waarmee zij de duurzame energie uit de markt drukt, maar
vanuit de simpele redenering dat zolang de kerncentrale in Borssele blijft
pruttelen, we de veiligheid het beste kunnen waarborgen door als Nederlandse
volksvertegenwoordigers 100% zeggenschap te verkrijgen/ behouden.

Jeroen van Dijen

SP


